
Ældreudvalget

Til: Indenrigs- og sundhedsministeren

Dato: 3. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

ÆLU alm. del

Spørgsmål 50
Vil ministeren redegøre for årsagerne til, at dobbelt så mange ældre på plejehjem får 
antibiotika i forhold til jævnaldrende, der bor i eget hjem? I forlængelse heraf bedes mini-
steren svare på, om det er ministerens vurdering, at der brug for at iværksætte tiltag med 
henblik på at nedbringe brugen af antibiotika blandt ældre på plejehjem? Der henvises 
til nyheden »Fald i forbruget af antibiotika på plejehjem«, Sundhedsdatastyrelsen.dk, den 
22. november 2021 og artiklen »Debat: Det er helt unødvendigt, at denne gruppe får så 
meget antibiotika«, Sundhedsmonitor.dk, den 3. marts 2025.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Marlene Harpsøe (DD).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på marlene.harpsoe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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